

## Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum d. 24. januar 2025 kl. 17:00 hos Anne

Til stede: Søren Nicholson (formand), Diana Bennedbæk, Anne Bogø Jakobsen, Henrik Dreyer, Jorun Clasen Lobach

1. Valg af referent: **Jorun**
2. Godkendelse af dagsorden: **Godkendt**
3. Godkendelse af referat fra seneste møde **Godkendt**
4. Orientering
  - Drøftelse med Teknisk Udvalg om samarbejdsaftalen. Teknisk Udvalg havde inviteret forpersonerne fra hvert fællesråd til en drøftelse mandag 20. januar 2025 fra kl. 19.00 til 20.30. Søren måtte desværre melde afbud. Se dog også under punkt 8 for opfølgende mail fra TU.
  - Ekstraordinært fællesrådsseminar d. 13. januar. Mødet blev udsat fra d. 19. november til den 13. januar 2025. Der skulle fastsættes en ny valgprocedure og vælges en ny arbejdsgruppe. Referatet er modtaget d. 24. januar (se punkt 8). Anne deltog i mødet og kunne fortælle, at nogle klapper af arbejdsgruppen, og andre er knap så begejstrede. Vores oplevelse er, at arbejdsgruppen generelt har skudt noget over mål og derved ikke gør samarbejdet med kommunen nemmere for nogen.

Mødet forløb i en god ånd, dog var henvendelse af tredjedel af fællesrådene ikke repræsenteret; der manglede især tilslutning fra fællesrådene i centrum. Endvidere levede mødet ikke helt op til den grad af professionalisme, man med rette kunne forvente. Valgproceduren blev diskuteret, men i flere tilfælde blev spørgsmål fra auditoriet ikke eller kun modstræbende besvaret. Selve afstemningen foregik også på en måde, der ikke lever op til de krav, man normalt stiller til en afstemning. Således blev en kandidat, der ikke var personligt til stede, stemt ind i arbejdsgruppen, selv om det tidligere var blevet slået fast, at tilstedeværelse var en forudsætning for valgbarhed. Der blev desuden – bevidst eller ubevidst - lukket ned for opstillingen af kandidater, da det ønskede antal kandidater var opnået, hvilket kan have ført til en u hensigtsmæssig begrænsning af opstillingsvillige. Landsbyforum er alt i alt ærgerlig over den måde, mødet er kommet i stand samt forløbet på, og vi frygter, at diskussionen om arbejdsgruppens legitimitet nu vil fortsætte. Vi sætter derfor vores lid til og lægger vores kræfter i drøftelserne med forvaltningen, hvor vi har den bedste chance for at sætte vores aftryk på den kommende samarbejdsaftale.
  - Helhedsplanen: Jf. referat fra seneste møde deltog Søren i november i et møde med bestyrelsen for AIH, Fonden Vimby og Høstriet om Østergårdstøften. Formålet med mødet var at bringe kommunens/helhedsplanens og Andelssamfundets rationer tættere på hinanden. D. 9. januar blev der fulgt op på dette møde, denne gang også med deltagelse af kommunen i skikkelse af Per Luchtmeier samt afdelingsleder i Opkøb og Grundsalg, Jesper Holmgaard. Søren deltog som formand for Landsbyforum som uvildig formidler mellem parterne. Desværre viste det sig, at hverken kommunen eller AIH m.fl. havde forberedt nogle konkrete

forslag og alternativer, som der kunne arbejdes med og forhandles om. Sørenes bestræbelser på at finde vej til et kompromis, der kunne stille begge parter tilfredse, var derfor desværre forgæves. Der er stadig langt mellem parterne på helt centrale områder. Således vil AIH gerne købe jorderne, men de vil købe dem til landsbrugspris, som ligger langt under markedsprisen for byggejord. Opkøb og Grundsalg på den anden side står med en politisk bunden opgave og skal finde steder til bebyggelse. Og Østergårdstoftens ligger perfekt med nem adgang til skole og letbane osv. Det har altid indgået i kommunens planer, at arealet skal bruges til andet end landbrug, og kommunen har allerede afstået kostbar jord, da man valgte at frede Østergårdsparken. Det forlyder desuden, at kommune vil bygge selv og ikke sælge jorden videre.

Helhedsplanen venter stadig på at komme til politisk behandling, da forvaltningen først skal afslutte arbejdet med at svare på høringerne og dernæst lave indstillingen til byrådet.

- Møde med Thomas Medom: Thomas vil gerne holde sig ajour med, hvad der rører sig i Landsbyforum / i byen, og har derfor lagt op til et møde med formanden og evt. andre fra bestyrelsen. Søren og Jorun deltog i mødet. Vi kom bl.a. ind på samarbejdsaftalen (herunder Landsbyforums syn på fællesrådets rolle som byens talerør), helhedsplanen og cykelstiprojektet. Vi syntes, at det var vældig rart med en lydhør rådmand, og vi er meget glade for at kunne trække på Thomas' viden om de kommunale beslutningsgange, hvis og når vi får brug for det. OBS: Thomas mindede os om at planlægge i god tid, hvis vi vil have politikerne herud til et borgermøde op til kommunalvalget.

5. Nyt fra Landsbyliv / FIH:

- Landsbyforums input til næste nummer af Folk i Hjortshøj. Der er redaktionsmøde den 28. januar. Diana efterlyser oplysninger om: Foromtale og indkaldelse til generalforsamling i Landsbyforum; helhedsplanen; andre aktuelle emner vi arbejder med i Landsbyforum.

6. Planlægning af kursus "Kriseparat – klar dig selv i 3 døgn" for folk i byen.

Beredskabsforbundet tilbyder gratis kurser à to timers varighed. Forslag til dato og sted: torsdag d. 13/3 kl. 19-21 i Viruhuset. Søren og Anne står for PR og for at få aftalen med Viruhuset i stand.

7. Opfølgingspunkter: Fælles tiltag om cykelsti Egå-Hårup, mødested for unge, oplandspulje:

- Møde om cykelstiprojektet: Landsbyforum har indkaldt fællesrådet for Gl. Egå, fællesrådet for Todbjerg-Hårup-Mejlby, Cyklistforbundet Aarhus samt en række interesserede enkeltpersoner til et møde om fælles tiltag for en bedre cykelforbindelse langs Mejlbyvej (fra Hårup til Gl. Egå/Grenåvej). Mødet afholdtes d. 8. januar kl. 19. Der var god tilslutning, og vi aftalte, at vi aktualiserer projektbeskrivelsen, inden vi genoptager kontakten til Geert Bjerregaard og andre byrådspolitikere. Næste møde er d. 5. marts.
- Kontakt til mobilitet vedr. den glatte skolebro. Intet svar so far...
- Møde med kommunen vedr. harmonisering af veje i Hjortshøj. Landsbyforum vil gerne blive klogere på situationen og grundejernenes forventninger. Jorun har taget

kontakt til [omklassificering@mtm.aarhus.dk](mailto:omklassificering@mtm.aarhus.dk) og fået det svar, at: "Vi vender tilbage i starten af den nye år med mere information, idet vi forsøger at samle flere fællesråd af gangen". Vi venter spændt. Man kan læse mere om nedklassificeringen her: [Nedklassificering af offentlige veje til private fællesveje \(2024-veje\)](#)

- Planlægning af den ordinære generalforsamling i Landsbyforum. Der skal findes en dato, bookes lokale mm. Vi satser på d. 3. eller 9.april. Jorun spørger om sognegården er ledig en af disse dage og vender tilbage via mail.

#### 8. Henvendelser fra...

- 24. januar: mail fra [faellesraad@mtm.aarhus.dk](mailto:faellesraad@mtm.aarhus.dk) vedr. *Fællesrådernes ekstraordinære seminar den 13. januar 2025 – referat. Modtaget.*
- 23. januar: mail fra [faellesraad@mtm.aarhus.dk](mailto:faellesraad@mtm.aarhus.dk) vedr. *Invitation til informationsmøde om Aarhus Kommunes nye Klimaplan* torsdag d. 6. februar kl. 16.30 - 19.00 i Blixens. Tilmelding via mailen. Programmet vil stort set være det samme som til informationsmødet d. 28. oktober, og det nye møde er derfor primært henvendt til dem, der ikke deltog tidligere. *Ingen fra Landsbyforum deltog i mødet d. 28., med Henrik har deltaget online i et lignende møde tidligere. Vi har desuden bedt om at få materialet fra mødet d. 28. tilsendt.*
- 21. januar: mail fra Jakob Ljungberg, [jaalj@aarhus.dk](mailto:jaalj@aarhus.dk) vedr. *Tak for et godt dialogmøde 20. januar 2025.* Forvaltningen samler nu op på drøftelserne og udsender siden opsamlingen videre til fællesrådene + drøfter det videre arbejde med Teknisk Udvalg sidst i januar. Herefter bliver fællesrådene orienteret om planen for det videre arbejde. *Taget ad notam.*
- 17. januar: mail fra Sager der samler / Paul Natorp [paul@sagerdersamler.dk](mailto:paul@sagerdersamler.dk) vedr. *Panelsamtale: Vilde problemer og vildt iværksætter.* Mødet finder sted mandag den 27. januar kl. 18.00 til 19.30 hos Sager der Samler på N.J. Fjords Gade 2, bygning D. Program og link til tilmelding i mailen. *Hvis nogen har lyst til og mulighed for at deltage, er de meget velkomne.*
- 14. januar: mail fra Lone Steffensen, filmgruppen, vedr. ny pjece med kontaktoplysninger på byens foreninger og institutioner, som skal udgives samtidig med den nye Hjortshøjfilm. *Hvad mener vi om idéen og indholdet? Lones udkast er vedhæftet dagsorden. Kan vi nedsætte et lille hurtigtarbejdende udvalg, der ser på det sammen med Lone? Diana vil gerne. Og Anne ligeså. Jorun formidler kontakten.*
- 14. januar: mail fra [medborgerskab@aarhus.dk](mailto:medborgerskab@aarhus.dk) vedr. *Invitation til dialogmøde for oplandsfællesrådene*, som skal handle om arbejdet med Oplandspuljen og deltagerbudgetter. Mødet afholdes d. 26. februar 2025 klokken 17-19:30. Sted endnu ukendt. Fællesrådene opfordres til at deltage med mindst en, gerne to personer. Tilmelding senest onsdag d. 19. februar 2025 til [medborgerskab@aarhus.dk](mailto:medborgerskab@aarhus.dk). *Hvem kan deltage? Anne samt evt. Diana og Jorun. Husk individuel tilmelding!*
- 5. januar: mail fra Lars Bødker Smitt [8530lasu@gmail.com](mailto:8530lasu@gmail.com) vedr. *Debatmøde om demokrati den 14. januar kl. 19:30 i Sognegården. Søren deltog i mødet.*
- 20. december: mail fra arbejdsgruppen via [faellesraad@mtm.aarhus.dk](mailto:faellesraad@mtm.aarhus.dk) vedr. *Fællesrådernes ekstraordinære seminar d. 13. januar 2025 – dagsorden. Modtaget.*

9. Kassererrollen: *Henrik har i samarbejde med Kurt fået oprettet mailadressen [kasserer@hjortshoj.dk](mailto:kasserer@hjortshoj.dk), så mails fremover forbliver på serveren og nemt kan overdrages til*

- en ny kasserer, når det på et tidspunkt bliver aktuelt. Der arbejdes stadig på en løsning i forhold til regnskabssystem. Dog skal det gamle regnskab været lukket og godkendt først.
10. Gennemgang af årsrapporten og budgettet for 2025 Udsættes til næste møde.
  11. Input til FB, hjemmeside og til listen over aktiviteter (tilskud). Nyt fast punkt på dagsorden. OBS: Vi skal huske at lægge referaterne på hjemmesiden (som pdf). Det sker nemmest ved, at referenten sender det godkendte referat fra seneste møde til Kurt, som sørger for upload. Trafik på FB: Søren har skrevet om myldretiden. GF skal annonceres på hjemmesiden. Beredskabs-mødet skal også annonceres på både FB og på hjemmesiden.
  12. Dato for næste møde: fredag d. 7. marts kl. 13. hos Anne.
  13. Evt. ... her startede årsmødet...

## Årshjul: Dagsordenspunkter til bestyrelsesmøderne samt tilbagevendende begivenheder

### Januar/februar:

Regnskab foregående år

Endeligt budget indeværende år

Dato for generalforsamling skal varsles i bladet – vær OBS på deadline

### Marts/april/maj

Fællesrådsseminar på Rådhuset

Generalforsamling afholdes i henhold til vedtægterne i **marts eller april måned** med mindst to ugers varsel ved annoncering i fællesrådets blad og på hjemmesiden og/eller ved opslag i byen

Marts: *Folk i Hjortshøj*

Ansøgning om tilskud hos kommunen

### Efter generalforsamlingen/inden sommerferien:

Gennemgang af digitale platforme, tildeling af ansvar for samme + evt. ændring af koder

Gennemgang af forretningsordenen

Nye bestyrelsesmedlemmer registreres i Sparekassen Kronjylland

### Maj/juni:

Juni: *Folk i Hjortshøj*

### August/september

Visioner og overordnet strategi samt evaluering af bestyrelsens kompetencer

September: *Folk i Hjortshøj*

### Oktober/november

Seminar med Teknik og Miljø

Årsmøde for fællesrådets bestyrelse og Folk i Hjortshøjs redaktion

### November/december

Udkast til næste års budget

December: *Folk i Hjortshøj*